
PROTOKÓŁ Nr 52/22 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik w dniu 30 marca 2022 roku 

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Marcin Urbański – Wójt Gminy 

2. Pan Marcin Jerzy Czerwiński – Zastępca Wójta 

3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska – Skarbnik Gminy 

4. Pani Irena Wysocka – Dyrektor GBP w Mielniku 

5. Pan Damian M. Sypek –Dyrektor ZS w Mielniku 

6. Pan Tomasz Gorochowicz – kierownik referatu IR Urzędu Gminy Mielnik 

Obradom Komisji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Pan Artur Gacki. 

 

Porządek posiedzenia  

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad XXIX sesji Rady Gminy 

Mielnik: 

1.1. w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022; 

1.2. w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Dzienny Dom 

Pomocy w Mielniku; 

1.3. w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad ustalania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży przysługujących radnym gminy Mielnik; 

1.4. w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet Przewodniczącym organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej - sołtysom Gminy Mielnik; 

1.5. w sprawie nadania Kompleksowi Obiektów Sportowych w Mielniku imienia Jana Zduniewicza; 

1.6. w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

najmu części nieruchomości (budynku) położonego w Mielniku przy Placu Kościuszki 7; 

1.7. w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu strażakowi 

ratownikowi OSP za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu; 

1.8. o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2022; 

1.9. w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi za rok od domku 

letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe. 

2. Informacja nt. zadłużenia (kredyty, pożyczki) gminy Mielnik. 

3. Przedstawienie informacji nt. Uchodźców z Ukrainy przebywających na terenie Gminy Mielnik-

dzieci z Ukrainy w Zespole Szkół im. Unii Mielnickiej w Mielniku.  

4. Przedstawienie informacji z funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 

5. Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik. 

6. Sprawy różne.  



Do punktu 1. 

Podpunkt 1.1.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2022 został przedstawiony przez 

Skarbnika Gminy. 

Pan Radny Leszek M. Karbowski zwrócił uwagę dot. odszkodowania z tytułu ugody zawartej 

 z Instytutem Innowacji i Technologii Politechniki Białostockiej, że błąd został popełniony w 

sporządzonej umowie zawartej pomiędzy Gminą a Instytutem. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi, że w wyniku ugody Gminie Mielnik zostanie zwrócona kwota  

40 tys złotych przez Instytut Innowacji i Technologii Politechniki Białostockiej. 

Pan Tomasz Gorochowicz, zwrócił uwagę, że Gmina wydała połowę kwoty wynikającej z podpisanej 

umowy. Nikt przy podpisywaniu umowy nie zakłada, że będzie coś źle wykonane. Poprosił o wzięcie 

pod uwagę, że zmienił się personalnie Konserwator Zabytków w Białymstoku jak również zmienił się 

zwierzchnik w Kurii w Drohiczynie.  

Pan Radny Wiesław Remesz, podkreślił, że Gmina nie powinna się podejmować zadań 

inwestycyjnych na terenach, gdzie nie jest właścicielem gruntu.  

Pan Wójt – teren jest zaniedbany.  

Pan Tomasz Gorochowicz – projekt Polska – Białoruś miał dobre rokowania do realizacji, Kuria 

otrzymała projekt i Biskup nie miał zastrzeżeń co do zakresu ujętych prac w projekcie. 

Pan Wójt – sprawa się rozstrzygnie w miesiącu kwietniu. W kwietniu Konserwator Zabytków ma 

przyjechać na oględziny do Mielnika. 

Pani Radna Alicja Sawczuk, zwróciła się z pytaniem dotyczącym obciążeń jakie są przy 

zakwaterowaniu rodziny, obywateli – uchodźców z Ukrainy. Chodzi o transport związany z dowozem 

tych osób do lekarzy, aptek – dzieci chorują i wymagają opieki zdrowotnej. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi, że w umowie zawartej z Wojewodą nie ma zapisu o kosztach transportu 

związanych z opieką zdrowotną, itp., ale proszę zgłaszać takie potrzeby do urzędu. 

Pani Radna Alicja Sawczuk – kwota dzienna 40 zł na jednego obywatela Ukrainy jest 

niewystarczająca. 

Pan Wójt – Gmina Mielnik zorganizowała przyjazd fotografa do urzędu w celu wykonania przez 

uchodźców zdjęć, niezbędnych do otrzymania numeru PESEL. Obywatele z Ukrainy z nadanym 

numerem PESEL mogą ubiegać się - wnioskować w GOPS w Mielniku-zagwarantowane środki 

finansowe w ustawie. 

Pani Radna Alicja Sawczuk – czyli o pomoc w zakresie transportu można się zwracać?  

Pan Wójt – tak, otrzymaliśmy samochód z OSP w celu zapewnienia transportu dla uchodźców i jeden 

tysiąc miesięcznie, który ma zabezpieczyć koszt zakupu paliwa.  

Pan Zastępca Wójta – zwrócił uwagę, że osoby, które kwaterują uchodźców, obywateli z Ukrainy, 

otrzymują 40 zł  dziennie za osobę. Jednocześnie zwrócił się z prośbą o poinformowanie obywateli z 

Ukrainy o jednorazowym świadczeniu 300+ (na każde dziecko uczęszczające do szkoły), jak również 

o możliwości złożenia wniosku o 500+. 

Komisje Rady jednogłośnie 15 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowały projekt w sprawie zmian w 

budżecie gminy na rok 2022. 

Do podpunktu 1.2.  

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie utworzenia ośrodka 

wsparcia pod nazwą Dzienny Dom Pomocy w Mielniku. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia pod nazwą Dzienny Dom Pomocy w Mielniku. 

Do podpunktu 1.3.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad 

ustalania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży przysługujących radnym gminy Mielnik, 



uzupełniając projekt o zapis stawek „§ 2. ust. 1 Przewodniczącemu Rady Gminy Mielnik przysługuje 

zryczałtowana miesięczna dieta w wysokości 1680,00 zł.”; „§ 3. ust. 1. Wiceprzewodniczącemu Rady 

przysługuje dzienna dieta w wysokości 576,00 zł.; ust. 2. Przewodniczącym komisji przysługuje 

dzienna dieta w wysokości 576,00 zł. i ust. 3. Wiceprzewodniczącym komisji Rady oraz pozostałym 

radnym przysługuje dzienna dieta w wysokości 504,00 zł.”. 

Pan Wójt zwrócił uwagę, że szkoda, że nad uchwałą w sprawie zmiany diet radnych nie pochyliliśmy 

się w roku ubiegłym. Teraz mamy uchwalony budżet i musimy szukać pieniędzy. Wójt przedstawił 

jakie zmiany w zakresie stawek diet zostały uchwalone w sąsiednich gminach powiatu siemiatyckiego 

(Gmina: Siemiatycze, Nurzec Stacja, Milejczyce, Drohiczyn i Perlejewo).  

Pan Radny Kamil A. Zalewski, zawnioskował o pozostawienie stawek diet na obowiązującym 

poziomie.  

Pani Radna Teresa Sztejmiec, pan radny Jerzy Weremjewicz i pani radna Alicja Sawczuk, wyrazili że 

podzielają wniosek pana radnego Kamila A. Zalewskiego o pozostawieniu stawek na obecnym 

poziomie. 

Przewodniczący Rady, zwrócił się z pytaniem do radnych czy są inne propozycje do projektu uchwały 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad ustalania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów podróży 

przysługujących radnym gminy Mielnik, niż wniosek pana radnego Kamila A. Zalewskiego. 

Pan Radny Wiesław Remesz, przychylił się do wniosku pana radnego Kamila A. Zalewskiego. 

Przewodniczący Radny poprosił o zajęcie stanowiska przez radnych poprzez głosowanie nad 

wnioskiem pana Radnego Kamila A. Zalewskiego tj. pozostawienia stawek diet w obowiązującej 

uchwale.  

Komisje Rady 8 głosami „za”, przy 7 głosach „przeciw” poparli wniosek pana radnego Kamila A. 

Zalewskiego pozostawiając obowiązujące stawki diet.  

Do podpunktu 1.4.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet Przewodniczącym organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej - sołtysom Gminy Mielnik przedstawił Wójt, proponując 

stawkę 150,00 zł / miesięcznie. 

Pan Radny Leszek M. Karbowski, podkreślił jak ważną rolę pełnią sołtysi w każdym sołectwie.  

Czas, który poświęcają w celu wywiązania się z pełnionej funkcji. Zaproponowana stawka podwyżki 

w kwocie 30 zł jest małą kwotą, ale będzie mobilizującą do pracy sołtysów. 

Pan Radny Kamil A. Zalewski, zawnioskował o pozostawienie dotychczasowych stawek diet dla 

sołtysów. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zajęcie stanowiska w formie głosowania. 

Komisje Rady 2 głosami „za”, przy 2 głosach wstrzymujących się i 11 głosach „przeciw” odrzuciły 

wniosek złożony przez pana radnego Kamila A. Zalewskiego o utrzymaniu stawek diet dla sołtysów 

na dotychczasowym poziomie.  

Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad 

przyznawania i wysokości diet Przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej - 

sołtysom Gminy Mielnik o stawce 150 zł / miesięcznie. 

Komisje Rady 11 głosami „za” przy 4 głosach wstrzymujący się, pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet Przewodniczącym organu 

wykonawczego jednostki pomocniczej - sołtysom Gminy Mielnik. 

Do podpunktu 1.5.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania Kompleksowi Obiektów 

Sportowych w Mielniku imienia Jana Zduniewicza, który został złożony przez 9 radnych. 

Pan Wójt, odczytał pismo złożone do Przewodniczącego Rady. Wyraził swoje stanowisko, że nie jest 

przeciwnikiem nadania stadionowi imienia Jana Zduniewicza, tylko proponuje aby mieszkańcy Gminy 

mogli wyrazić swoje zdanie na ten temat. Wójt zaproponował aby zostało rozesłane drogą SMS 



pytanie co mieszkańcy sądzą o nadaniu imienia Jana Zduniewicza kompleksowi sportowemu 

położonemu przy ulicy Zamkowej w Mielniku. 

Pan Radny Zdzisław Szarek - rzeczywiście Prezes Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Mielnickiej 

przedstawił propozycję nadania kompleksowi obiektów sportowych imienia Jana Zduniewicza. Pan 

Jan Zduniewicz był bardzo zaangażowany i włożył dużo pracy w powstanie boiska, wybudowanie 

zaplecza sportowego, aby zawodnicy MKS „Mielnik” mogli trenować i rozgrywać mecze w Mielniku. 

Pan Radny Witold Terebun - dlaczego tylko Jan Zduniewicz ma zostać uhonorowany? ŚP. Wichowski 

finansował budowę. 

Pan Radny Jerzy Weremjewicz - najważniejsze, że wszyscy mogą grać. Dlaczego radni mają 

decydować o nadaniu imienia? 

Pani Radna Teresa Sztejmiec - konsultowałam projekt uchwały z mieszkańcami Radziwiłłówki. 

Mieszkańcy zadawali mi pytanie dlaczego imienia Jana Zduniewicza? 

Pani Radna Alicja Sawczuk – nie było konsultacji SMS-owej z mieszkańcami, radni rozmawiali z 

mieszkańcami bezpośrednio. Również rozmawiałam z mieszkańcami – mieszkańcy z którymi 

rozmawiałam byli pozytywnie nastawieni za nadaniem imienia Jana Zduniewicza kompleksowi 

obiektów sportowych przy ul. Zamkowej w Mielniku.  

Pan Radny Zdzisław Szarek zabrał głos do wypowiedzi pana radnego Witolda Terebuna – jest to 

zupełnie inna sprawa jeżeli osoba pracuje w urzędzie i podejmuje decyzje, a co innego jak ktoś pracuje 

społecznie. 

Prezes MKS „MIELNIK” – historia klubu jest burzliwa-były wzloty i upadki. Jestem wstanie 

przygotować prezentację w celu wykazania dużej liczy osób zaangażowanych w działalność klubu. 

Pan Radny Wiesław Remesz – rozmawiałem z 5 mieszkańcami Mielnika. Dwie osoby były za, a trzy 

były przeciw nadaniu imienia Jana Zduniewicza kompleksowi obiektów sportowych w Mielniku. 

Pan Radny Kamil A. Zalewski, zwrócił się z prośbą do Prezesa MKS „Mielnik” o przedstawienie 

historii. 

Prezes MKS „Mielnik”- to są 22 lata. Tego się nie da opowiedzieć w dwóch zdaniach.  

Wójt – chciałem obiektywizmu ze strony mieszkańców. Czy mieszkańcy chcą nadać imię Jana 

Zduniewicza obiektom sportowym? 

Pan Radny Kazimierz Tobota – radni podejmują uchwały. 

Wójt – proszę o obiektywizm ze strony mieszkańców. 

Pan Radny Zdzisław Szarek – jest to sprawa trudna. Rada musi podjąć decyzję. 

Pan Radny Leszek M. Karbowski – Radni rozmawiali z mieszkańcami. Osoby które uczestniczyły w 

życiu sportowym popierają tę inicjatywę. Przewodnią rolę budowy boiska i inicjatorem był pan Jan 

Zduniewicz. Należy przecież inaczej traktować Wójta, a inaczej osobę która działa społecznie. 

Większość społeczeństwa opowiedziała się za. 

Pan Radny Jerzy Weremjewicz – kto chce tej nazwy? Pan Adam? Pan Adam zamknął budynek, 

szatnię. 

Przewodniczący Rady – minęło siedem miesięcy od złożenia inicjatywy przez 9 radnych w sprawie 

nadania kompleksowi obiektów sportowych imienia Jana Zduniewicza. Należy podjąć decyzję.  

Pani Radna Alicja Sawczuk – realizując się na stanowisku dyrektora ZS im. Unii Mielnickiej w 

Mielniku, wielokrotnie spotykaliśmy się z panem Janem Zduniewiczem w sprawie boiska. Nikt nie 

był tak zaangażowany w budowę jak pan Jan Zduniewicz. 

Wójt, są kontrowersje w zakresie projektu uchwały. Opiniuję negatywnie projekt uchwały w sprawie 

nadania Kompleksowi Obiektów Sportowych w Mielniku imienia Jana Zduniewicza, który został 

złożony przez 9 Radnych. 

Komisje Rady 9 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się”, pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie nadania Kompleksowi Obiektów Sportowych w Mielniku 

imienia Jana Zduniewicza. 



Do podpunktu 1.6.  

Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części nieruchomości (budynku) położonego w Mielniku 

przy Placu Kościuszki 7. 

Komisje Rady jednogłośnie 15 głosami „za” pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu części 

nieruchomości (budynku) położonego w Mielniku przy Placu Kościuszki 7. 

Do podpunktu 1.7.  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu 

strażakowi ratownikowi OSP za udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub 

ćwiczeniu przedstawił Wójt. Podkreślając, że stawka ekwiwalentu w kwocie 20 zł została 

przedstawiona członkom OSP. Strażacy rozumieją, że w tym roku środki finansowe są przeznaczone 

na zakup wozu bojowego dla OSP w Mielniku, jak również budowę garażu OSP w Tokarach. 

Pan Radny Jarosław Selwestrowicz, poprosił o zwrócenie uwagi i rozgraniczenie, przy redagowaniu 

kolejnego projektu uchwały w sprawie ekwiwalentu pieniężnego akcji bojowej od zabezpieczenia 

imprezy, szkoleń czy ćwiczeń. OSP Moszczona Królewska wpłaca 5 zł z akcji zabezpieczenia 

imprezy, szkoleń czy ćwiczeń. 

Pan Radny Kamil A. Zalewski, przychylił się do zdania pana Radnego Jarosław Selwestrowicza do 

rozgraniczenia akcji ratowniczych od szkoleń i ćwiczeń. 

Komisje Rady jednogłośnie 15 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującemu strażakowi ratownikowi OSP za 

udział w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

Wspólne posiedzenie opuściła pani radna Teresa Sztejmiec. 

Do podpunktu 1.8. 

Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 2022 

przedstawił Wójt.  

Komisje Rady jednogłośnie 14 głosami „za” przy nieobecności jednego z radnych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Mielnik na rok 

2022. 

Do podpunktu 1.9. 

Projekt uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowania odpadami komunalnymi za 

rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości wykorzystywanej na cele 

rekreacyjno-wypoczynkowe przedstawił Kierownik Referatu Infrastruktury i Rozwoju pan Tomasz 

Gorochowicz. Z uwagi na brak ogłoszenia stawek obowiązujących w tym roku przez GUS została 

zaproponowana stawka ryczałtowa opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku 

letniskowego na nieruchomości, albo innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe w kwocie 190 zł za rok (było 180 zł), jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób 

selektywny, a ryczałtowa stawka opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

jeżeli właściciel nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny w 

kwocie 480 zł rocznie (było 450 zł) od domku letniskowego na nieruchomości albo innej 

nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno- wypoczynkowe. 

Komisje Rady jednogłośnie 14 głosami „za” przy nieobecności jednego z radnych pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowania odpadami 

komunalnymi za rok od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 



Do punktu 2.  

Komisje Rady przyjęły do wiadomości przedstawioną przez Wójta informację nt. zadłużenia (kredyty, 

pożyczki) gminy Mielnik. 

 

Do punktu 3.  

 

Komisje Rady przyjęły do wiadomości przedstawioną przez Wójta informację nt. Uchodźców z 

Ukrainy przebywających na terenie Gminy Mielnik i informację z zakresu dzieci z Ukrainy w Zespole 

Szkół im. Unii Mielnickiej w Mielniku przedstawioną przez Dyrektora ZS w Mielniku. 

 

Do punktu 4.  

 

Komisje Rady przyjęły do wiadomości informację z funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej 

w Mielniku przedstawioną przez Dyrektora ZGK w Mielniku. 

 

Do punktu 5.  

 

Komisje Rady przyjęły do wiadomości przedstawioną przez Kierownika Referatu Infrastruktury i 

Rozwoju, analizę stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Mielnik. 

 

Na tym wspólne posiedzenie komisji zakończono. 
Protokołowała: Iwona Paździora-Patkowska  

 

Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Gacki 
 


